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BR.0012.4.13.2019  

Protokół posiedzenia  
Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023 
w dniu 18 grudnia 2019 r., godz. 16.00 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka otworzył posiedzenie Komisji, powitał gości 
oraz radnych i zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Plan pracy Komisji na 2020 r. 

3) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Skarbnik Miasta Ryszard Reszke oraz Zastępca Skarbnika 
Miasta Janusz Siejko. 

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) projekt uchwały (druk nr 206) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gliwice 

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke przekazał, że projekt uchwały (wraz z autopoprawką) 
przewiduje zmiany na listach przedsięwzięć realizowanych ze środków unijnych (3 
przedsięwzięcia) oraz środków własnych (8 przedsięwzięć). Zmiany te skutkują wzrostem 
nakładów o 2 mln 375 tys. zł. Do druku przygotowana zostanie druga autopoprawka.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 206. 

Wynik głosowania: 6 głosów za, 0  przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) projekt uchwały (druk nr 204) zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta Gliwice 
na 2019 rok 

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke przekazał, że projekt uchwały przewiduje zwiększenie 
dochodów majątkowych o 2,3 mln zł, a wydatki majątkowe maleją o 7 mln zł, w związku z 
przesunięciami realizacji niektórych przedsięwzięć na rok 2020. Zmianie ulega plan 
dochodów i wydatków wydzielonych rachunków jednostek oświatowych na kwotę 28 tys. 
zł. Do druku przygotowana została autopoprawka, która przewiduje zwiększenie subwencji 
ogólnej o kwotę 51 tys. zł środkami pochodzącymi z rezerwy. Po wprowadzeniu wszystkich 
zmian plan dochodów wyniesie 1 mld 300 mln zł, plan wydatków 1 mld 474 mln zł, deficyt 
to 174 mln zł.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 204. 

Wynik głosowania: 6 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

c) projekt uchwały (druk nr 199) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia jednostek 
budżetowych, które gromadzą na wydzielonym rachunku dochody, źródeł tych 
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dochodów, ich przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, 
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania 

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke przekazał, że projekt uchwały przewiduje 
dostosowanie nazw jednostek oświatowych do aktualnego stanu.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 199. 

Wynik głosowania: 5 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

d) projekt uchwały (druk nr 205) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat 
i wysokości stawek procentowych bonifikat osobom fizycznym będącym właścicielami 
budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych lub spółdzielniom 
mieszkaniowym od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 205. 

Wynik głosowania: 2 głosy za, 4 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja negatywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

e) projekt uchwały (druk nr 201) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 
z mieszkańcami, dotyczących wyboru metody naliczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie miasta Gliwice 

Radny Marek Pszonak przekazał, że nie jest przeciwny idei konsultacji, ale druk wzbudza 
wiele wątpliwości. 

Brak kolejnych uwag ze strony członków Komisji. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 201. 

Wynik głosowania: 2 głosy za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący się. Komisja negatywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

f) projekt uchwały (druk nr 200) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 
pasa drogowego dróg publicznych, dla których zarządcą jest Prezydent Miasta Gliwice 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projekt uchwały wg druku nr 200. 

Wynik głosowania: 6 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

(***) 

Radny Ryszard Buczek przekazał, że projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej miasta na prawach powiatu – Gliwice zostanie 
wycofany z porządku najbliższej sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka przekazał, że w planie Komisji na 2020 r. 
zostanie uwzględniony temat dotyczący zmian w tej uchwale. 

(***) 

Skarbnik Miasta Ryszard Reszke przekazał, że w porządku obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta znajdują się dwa druki „zamiast”, dotyczące projektu Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Gliwice oraz projektu budżetu miasta Gliwice na 2020 r. Autopoprawki 
do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej mają przede wszystkim związek 
z dostosowaniem dochodów do informacji przekazanych przez Ministerstwo Finansów 
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i Wojewodę Śląskiego, w zakresie kwot subwencji i dotacji. Projekt budżetu miasta Gliwice 
na 2020 r. wraz z autopoprawkami charakteryzuje się bardziej korzystnymi parametrami, 
niż zakładano w projekcie pierwotnym. Zwiększa się nadwyżka bieżąca, wzrasta zdolność 
kredytowa miasta, wskaźniki są na lepszym poziomie.  

(***) 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka przekazał, że pojawił się nowy projekt 
uchwały, który proponowany będzie do wprowadzenia do porządku obrad najbliższej sesji 
Rady Miasta. Projekt ten dotyczy wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów 
o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących samorządom znaczne ubytki 
dochodów. 

Radny Marek Pszonak przekazał, że wiele samorządów ma problemy z przygotowaniem 
budżetu, jednej ze śląskich gmin grozi z tego względu ustanowienie zarządu 
komisarycznego, gdyż program naprawczy nie został przyjęty przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Nad dwoma gminami wisi zagrożenie konieczności przygotowania 
programu naprawczego.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za tym, 
aby Komisja Budżetu i Finansów została wnioskodawcą niniejszego projektu uchwały.  

Wynik głosowania: 4 głosy za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się. Komisja podjęła 
decyzję, że będzie wnioskodawcą projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do 
Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących 
samorządom znaczne ubytki dochodów. 

Ad 2) Plan pracy Komisji na 2020 r. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zaproponował, aby Komisja w 2020 r. 
zajęła się następującymi tematami: 

• analiza wydatków związanych z budżetem obywatelskim; 

• prezentacja półrocznego wykonania budżetu miasta Gliwice; 

• analiza wysokości opłaty za wywóz nieczystości; 

• analiza długoterminowych zobowiązań finansowych miasta Gliwice; 

• analiza wydatków inwestycyjnych miasta Gliwice; 

• posiedzenia wyjazdowe w dwóch wybranych spółkach z udziałem miasta Gliwice; 

• koordynacja realizacji procedury uchwalania budżetu wraz z analizą dotychczas 
obowiązującej uchwały dotyczącej procedury uchwalania budżetu pod kątem 
ewentualnych zmian. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Kleczka zapytał, kto z członków Komisji jest za 
przyjęciem planu pracy Komisji. 

Wynik głosowania: 5 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja przyjęła 
plan pracy.  
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Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) odpowiedź w sprawie punktu poboru opłaty skarbowej (w aktach sprawy 
BR.0012.14.9.2019) – Komisja przyjęła do wiadomości; 

b) odpowiedź Sekretarza Miasta w sprawie zaproszenia na posiedzenie Komisji Budżetu 
i Finansów (w aktach sprawy BR.0012.14.8.2019) – Komisja przyjęła do wiadomości; 

c) uchwała Rady Miasta Rybnika w sprawie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do 
Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących 
samorządom znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT (w 
aktach sprawy BR.0012.14.12.2019) – Komisja przyjęła do wiadomości; 

d) opinia prawna do projektu uchwały Rady Miasta Gliwice o zmianie uchwały w sprawie 
trybu prac nad projektem uchwały budżetowej miasta na prawach powiatu – Gliwice 
wraz z autopoprawką (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości; 

e) raport agencji Fitch Ratings dotyczący miasta Gliwice (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

(***) 

Radny Michał Jaśniok zaproponował, aby wrócić do sprawy targowiska przy 
ul. Toruńskiej i poboru opłaty targowej. 

Komisja zwróci się do Skarbnika Miasta z prośbą o przedstawienie informacji o aktualnym 
stanie sprawy związanej z poborem opłaty targowej na targowisku zlokalizowanym przy ul. 
Toruńskiej. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia, które odbyło się 27 listopada 2019 r. 

 (***) 

Nie ustalono terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

(-) Krzysztof Kleczka 
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